
 

Dato: 22-01-25 

Referat Distriktsledelsesmøde 
 

Dato 10. januar 2025   Kl. 10-13 med efterfølgende frokost i BLVD 129, Amager Boulevard 

Sted: Amager2300, Holmbladsgade 73, 2300 København K 

Deltagere: 

Distriktskoordinatorerne: Anette, Bente, Dan, Jannie  

Formand for sundhedsudvalget D9&10: Steen 

Forretningsudvalget: Elsebeth, Henning, Palle 

Landsbestyrelsen: John 

Foreningskonsulent: Lise 

DAGSORDEN 

1. Valg af mødeleder. 

Palle foreslog Lise. Lise blev valgt. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

3. Distriktets økonomi pr. 31.12.2024 241231 Foreløbigt årsregnskab D10.pdf 

Det vedtagne budget for 2024 balancerede med et kassetræk på 100 tus.kr. Det faktiske resultat 

viser et overskud på 58 tus.kr.  Hovedtallene er disse: 

 

Udvalgenes aktivitetsniveau var som budgetteret, på nær Ældre- og Sundhedsudvalget, som kun 

afholdt eet temamøde. Udgiftsniveauet blev ikke så højt som forventet.  Det foreløbige regnskab 

blev taget til orientering. 

Akt. Betegnelse Budget Resultat 

101 Indtægter 219.845  219.845  

102 Fællesudgifter -52.000  -23.475  

110 Områderedaktører -6.450  1.474  

121 Erfagruppe Kasserere -20.000  -10.452  

122 Erfagruppe Lokalredaktører 0  -1.883  

201 Socialhumanitært udvalg -80.000  -46.576  

251 Ældre- og sundhedspolitisk udvalg -50.000  -12.477  

301 Motionsudvalget -50.000  -40.529  

401 IT-udvalget -31.000  -16.797  

601 Arrangementsudvalget -30.000  -10.787  

701 Regionalt Sundhedsudvalg - Udgifter -50.000  -37.792  

701 
Regionalt Sundhedsudvalg - 
Indtægter 50.000  37.792  

  2024 I alt -99.605  58.343  

 

 

https://boulevarden129.dk/
https://aeldresagen.sharepoint.com/:b:/s/D-10-bestyrelse/EUoCKyZl_TdCsCuGLFEpU9UBwfMjyipmVVM4cUD2ywIr-w?e=iF4kzb


 

 

4. Orientering: Områderedaktør Blad 10C 

Palle fortalte om dialogen med landsbestyrelsen på distriktsformands- og -næstformandsmødet d. 

23. oktober, hvor det aftaltes, at det var op til hvert enkelt distrikt/bladredaktion om man ønsker at 

engagere sig med en områderedaktør. At artikler og billeder til DET SKER altid vil kunne bringes 

uanset om der er en områderedaktør eller ej. Det forventes på sigt, at områderedaktørens opgaver 

vil bortfalde i takt med indfasningen af Bookingsystemets afløser. Dette nævnt fordi KOU 

København, som står for blad 10A har oplevet at få nej til artikler da KOU København er uden 

områderedaktør. 

John vil følge op på sagen, hvorfor sagen udsættes til næste møde. 

 

5. Handleplan og budget 2025 

a. Temamøde Klima og geopolitik fra DF 14-11-24. 

Det på Distriktsforsamlingsmødet d. 14. november omtalte projektforslag v/cand.soc. 

Natalia Lehrmann blev under delegeretforsamlingen aflyst af Lars Linderholm efter aftale 

med Palle. Af kapacitetsmæssige grunde vurderes det ikke muligt at nå at fremlægge et 

oplæg til en klima- og geopolitisk temadag til årsmødet d. 8 april. Det er ærgerligt, sagde 

Steen. Det ville være ønskeligt om lokalformænd og næstformænd engagerer sig i opgaven. 

              

b. Forslag om at D10 inviterer D7, D8 og D9 til et stiftende møde af “Ældre Sagen Østdanmark” 

som, forudsat Aftale om Sundhedsreform 2024, vedtages, bliver et fælles RV25-projekt for 

de fire distrikter. Se medsendte Notat fra Sundhedspoltisk temadag 241203.docx. 

Palle informerede om den seneste udvikling vedrørende forslaget om at D10 inviterer D7, 

D8 og D9 til et stiftende møde om "Ældre Sagen Østdanmark" som et potentielt RV25-

projekt, forudsat vedtagelsen af Aftale om Sundhedsreform 2024. Frivilligafdelingen har 

vurderet, at Ældre Sagen opnår maksimal indflydelse på regionsvalget i 2025 ved at 

fortsætte med den eksisterende struktur, hvor fem sundhedsudvalg arbejder med fælles 

temaer. Dette sker med respekt for den kommende sammenlægning af regionerne på 

Sjælland. Ad-hoc-udvalget, nedsat af landsbestyrelsen, vil fremlægge et forslag til, hvordan 

hele Ældre Sagen skal organisere sig på sundhedsområdet, når reformen træder i kraft i 

2027. Som konsekvens heraf vil der ikke blive nedsat et fælles RV25-projekt for distrikterne 

7, 8, 9 og 10.  

Steen oplyste, at den fremtidige struktur vil blive diskuteret på det næste PIU-møde. Der 

blev samtidig udtrykt bekymring over, hvordan patienter og pårørende vil blive inddraget i 

de kommende sundhedsråd som bliver de helt centrale organer fremover.. 

 

c. Forslag til budget 25.  

Distriktsledelsen udarbejdede dette budget, som der disponeres efter frem til 

distriktsforsamlingsmødet d. 8. april: 

Akt Konto Tekst Forslag Budget 2025 

 Beholdning 1/1 2025   544.117 

 Indtægter Kontingetandel Ny fordeling fra 2025 208.652  

 Indtægter 
Refusion af udlæg for 
Sundhedsudvalget 50.000  

 Indtægter Renteindtægt 5.000 263.652 

 Udgifter:    

https://aeldresagen.sharepoint.com/:w:/s/distrikt10/EYL9UO-5N05CibQwH8Pgs_8BB94y8gwYtqLRRtjVc6qbXg?e=OuQlpz
https://aeldresagen.sharepoint.com/:x:/s/D-10-bestyrelse/EXkThwyM4BZHnx8lAPDtxnYBby3xlOCPBV8n3n-HY8sC2A?e=vnwtXU


 

102 Fællesudgifter Distriktsledelsens forslag 10-01-25 30.000  

121 Erfagruppe: Kasserere Distriktsledelsens forslag 10-01-25 15.000  

201 Socialhumantært udvalg Distriktsledelsens forslag 10-01-25 50.000  

251 
Ældre- og Sundhedspolitisk 
udvalg Distriktsledelsens forslag 10-01-25 60.000  

301 Motionsudvalg Distriktsledelsens forslag 10-01-25 50.000  

401 IT-udvalg Distriktsledelsens forslag 10-01-25 40.000  

601 Arrangementsudvalg Distriktsledelsens forslag 10-01-25 20.000  

701 Regionalt Sundhedsudvalg Vedtaget af Delegeretforsamling 2024 50.000  

xxxx Robin Hood pulje Distriktsledelsens forslag 10-01-25 100.000 415.000 

 

Forventet beholdning 31/12 
2025   392.769 

Der budgetteres med en budgetreserve – en Robin Hood pulje – på 100 tus.kr. som skal gøre det 

muligt at finansiere udgifter der måtte blive behov for i relation til Sundhedsreformen og RV25 

valget d. 18. november – inden for rammerne af Distriktets opgaver. 

 
6. Forberedelse til årsmødet d. 8. april i Ballerup, hvor der skal vælges 

a. Formand – Palle søger genvalg for 2 år 

b. Næstformand – Henning fortalte, da han blev valgt for en to-årig periode i 2024, at han ville 

stoppe ved årsmødet i 2025. Der skal derfor vælges en næstformand for eet år. 

c. Sekretær - er vakant  

d. Distriktskoordinatorer 

i. Bente er på valg i 2025 

Bente genopstiller. 

ii. Dan er på valg i 2025 

Dan genopstiller. 

e. Der inviteres to repræsentanter fra hver lokalafdeling. Invitation sendes til formanden. 

Ad b. og c.: Det blev besluttet at udarbejde og udsende detaljerede jobbeskrivelser for både 

næstformandsposten, sekretærposten samt en kombineret rolle, der dækker begge 

funktioner. Den kombinerede rolle svarer til den, som Jette Nichum tidligere varetog, indtil 

hun fratrådte sin stilling i Ældre Sagen for et år siden. Disse jobbeskrivelser vil blive vedlagt 

referatet og udsendt til alle distriktets lokalformænd med en klar opfordring til at 

videreformidle dem internt i deres bestyrelser. Formålet er at sikre en bredere synlighed af 

de ledige poster og aktivt opfordre potentielle kandidater til at stille op, så vi kan få besat 

rollerne ved det kommende årsmøde. 

 

7. Dato og sted for næste distriktsledelsesmøde i juni måned. 

Dato og sted er endnu ikke fastlagt.  

Bente tilbød værtskab i Tårnby, hvis det praktisk kan lade sig gøre. Datoen 4. juni blev nævnt; men 

det har efterfølgende vist sig, at det lige præcis er den dato Frivilligafdelingen har valgt til næste 

fællesmøde for distriktsformænd og -næstformænd. 

 

8. Eventuelt. 

Intet under eventuelt. 

Mødet sluttede kl. 12.45 
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